
Beszámoló a Zonta Club Szombathely 2016. június 1. és 2017. május 30. közötti 

tevékenységéről 

 

 

 

Klubunk 2016. május 2-án választott új vezetőséget, két évre szólóan. A 15 fős tagságból 

tisztséget vállaltak: P. Toldi Márta Dr.(PhD) elnök; Mák Károlyné alelnök; Huszárné Török 

Katalin titkár; Doma Móni Gizella kincstárnok. A pénzügyi tevékenységet Tancsics Flóriánné 

és Hortobágyi Ágnes segítette.  

 

 

 

A programév tartalmi áttekintése 

 

Nemzetközi hálózat részeként, saját térségünk kihívásaira figyelve 

 

Tekintettel a tevékenységünk alapelveit meghatározó nemzetközileg azonos értékekre, és a 

bienniumokra a világtalálkozókon megállapított célokra és prioritásokra, klubunk a 

tárgyévben is részt vett minden, szervezetileg megszabott hálózati programon. (2016-ban 

Nizzában a Világtalálkozón, majd Bad Tazmansdorfban az Area találkozón.) A ZI, a District 

és az Area vezetésétől érkező tájékoztatókat klubesteken megbeszéltük, a kérések, javaslatok 

teljesítésére törekedtünk. Sajnáljuk, hogy szűkös anyagi lehetőségeink miatt a külföldi klubok 

meghívásainak csak ritkán tudunk eleget tenni, és a magas regisztrációs költségű 

témanapokon sem tudunk részt venni. (Pl. Interdistrict Szeminárium – Bécs, Salzburg – 

Vezetői Workshop) A hazai klubok közül rendszeres meghívást kapunk Hévízről és 

Veszprémből, a tárgyévben is három alkalommal eleget tettünk az invitálásnak. 

Székhelyünkön csatlakoztunk a társklubok rendezvényeihez. (Lions Adventi Gála, Rotary bál, 

Soroptimist témanap, Mellrák elleni séta) 

 

A ZI alapértékeire építve a tárgyévben is folytattuk jószolgálati tevékenységünket. 

Célcsoportunk a hátránnyal élő gyermekek és családok, a sajátos nevelési igényű gyerekekkel 

foglalkozó intézmények. (Adományok, ajándékok, támogatások célba juttatása.) A zenei 

tehetségek bemutatkozását célzó adventi koncertünk egyúttal jótékonysági tevékenységünket 

is támogatja. E mellet sikeres volt további két saját szervezésű kezdeményezésünk is: „Az 

átváltozás öröme” /Arcfestés alkalmak, és az „Agresszió bennünk van?” címmel futó 

érzékenyítő rendhagyó órák. A beszámolási időszakban két különleges szolgáltatást is 

megvalósítottunk újdonságként: rendhagyó zenés irodalomóra az Aranyhíd iskolában és 

Beatrice Svoboda Zontát népszerűsítő nyilvános előadása. Támogatóként közreműködtünk a 

6. alkalommal megvalósult „Divatbemutató – kicsit másképp” rendezvényben. 

Együttműködtünk a Civil Információs Központtal, sajtóreggeliken törekedtünk a 

nyilvánosságot széleskörűen tájékoztatni, és a média érdeklődését felkelteni. A tárgyévben 

klubunk 12 alkalommal jelent meg különböző orgánumokban. 

Szombathely MJV szociális érzékenységű tevékenységét nagy figyelemmel kísérjük. Idén 

támogatóként csatlakoztunk két kezdeményezésükhöz: BARNAHUS projekt, Foglalkoztatási 

paktum. A Jóléti Alapítvány „Családok Karácsonya” pályázata keretében 15 rászoruló család 

jutott ajándékhoz közreműködésünkkel. 

Kiemelt partnerünk a Micimackó Óvoda, a kezdeményező kapcsolattartást Somogyi 

Miklósnénak köszönhetjük. 

Honlapunk és FB oldalunk teljes körű tájékoztatást adott tevékenységünkről, Doma Móni, 

Pócz Gáborné és az elnök jóvoltából. 



 

 

Működésünk anyagi feltételeiről 

 

Klubunk 15 fővel vágott neki a programévnek, most, a beszámoló idején csak 14 hölgy 

vállalja a tagságot. A havi kötelező nemzetközi tagdíj mellett sok személyes áldozatot 

hoztunk azért, hogy a klub céljai teljesülhessenek. Emellett rendszeres pályázók vagyunk 

Szombathely városnál és a Nemzeti Együttműködési Alapnál. A NEA szolgáltatásbővítési 

pályázatunkat az 570. helyen várólistázta, működés-támogatási kérelmünket 200 ezer Ft-tal 

igazolta vissza. Városi pályázatunk 100 ezer Ft-tal bővíti mozgásterünket. Ezek alapján 2017-

18-ban változatlanul forráshiánnyal küzdünk majd, működési mozgásteret az SZJA 1%-a 

nyújt, adományozási fedezetünket gyűjtéssel és töretlen személyes közreműködéssel 

teremthetjük meg. A tagság nevében köszönet illeti Pócz Gábornét, Mák Károlynét és 

Tancsics Flóriánnét a sok-sok munkával járó, ám kevés eredményt hozó pályázati 

tevékenységért. 

 

 

A 2016-17-es programév adományozási tevékenységéről 

 

Támogatásban részesültek: 

Micimackó Alapítvány (projektor beszerzéshez)                                                    20 ezer Ft 

Rum Kastély Bentlakásos Otthon  (írószer, játék)                                                   20 ezer Ft 

Aranyhíd Integrációs Központ (udvari labdás játékok)                                           20 ezer Ft 

Zeneművészeti Szakgimnázium Ének- és Zenekara (tanulmányi kirándulás)         40 ezer Ft 

Kovács Bálint szólista                                                                                              20 ezer Ft 

Baán család (futballmez licites gyűjtés)                                                                 824 ezer Ft 

Aranyhíd Autista Úszóklub (Rotary bálon történt gyűjtés)                                      70 ezer Ft 

 

 

 

Az alábbi eseménynaptárt áttekintve láthatjuk, hogy klubunk tagsága intenzív, sokrétű munkát 

tudhat maga mögött. Mindezt szívvel-lélekkel hajtotta végre, hogy vállalásait teljesíthesse, 

hogy segítségnyújtóként látható, érzékelhető, aktív civil szervezetként legyen jelen a helyi 

társadalomban. 

 

 

 

Eseménynaptár 

 

2016. 

 

Június 

11. Adománygyűjtés a „Bababörzén” – Arcfestés / Az átváltozás öröme (Őriné Holper 

Gabriella és az elnök) 

26. Látogatás Lesenyei Márta szobrászművésznél Mák Károlyné szervezésében. 

 

Július 

2-6. Nizzai Konvenció (Részvétel: Lakos Józsefné, Somogyi Miklósné) 

 

 



Augusztus 

29-én klubest, fő napirend: a 2016-17-es klubprogram megbeszélése, valamint beszámoló a 

nizzai világtalálkozóról. 

 

Szeptember 

9. Pethő András emlékünnepség: 25 éves a konduktív óvodai nevelés Szombathelyen 

(előkészítés: Somogyi Miklósné és az elnök)  A program fővédnöke volt: Dr. Takátsné Dr. 

Tenki Mária tanácsnok, klubunk alapító tagja. 

10. Adománygyűjtés a Gencsapáti Falunapon – Arcfestés / Az átváltozás öröme (Őriné 

Holper Gabriella, Doma Móni és önkéntesek) 

17. III. Micimackó-futás (részvétel: Mák Károlyné, Somogyi Miklósné és az elnök) 

20. A Civil Információs Központ által szervezett fórum, alsóőri és lendvai civil szervezetek 

bemutatkozásán az elnök képviselte klubunkat. 

24. Látogatás Hévízen, a klub 5 éves jubileumi rendezvényén (Lakos Józsefné, Tancsics 

Flóriánné és az elnök) 

30. Mellrák elleni séta (Szombathelyiek Egészségéért Egyesülettel közös program) 

 

Október 

3-án klubest, fő napirend: Elisabeth Thaler 14-es District kormányzó tájékoztatójának 

megbeszélése a 2016-18 közötti biennium működési elveiről, prioritásairól. 

8-9. Adománygyűjtés Velemben a falunapon - Arcfestés / Az átváltozás öröme (Mák 

Károlyné, Doma Móni és önkéntesek) 

 

A Szombathely MJV Önkormányzata Jóléti Alapítványa által meghirdetett „Családok 

Karácsonya” programra pályázatot adtunk be, Mák Károlyné közreműködésével. 

 

November 

8-án klubest, fő napirendjén Beatrice Svoboda tájékoztató anyagának ismertetése a ZI 

Alapítványokról, akciónapokról, továbbá a tervezett Area találkozó napirendjéről. Egyeztettük 

a sorra kerülő téli és tavaszi programokat, a szervezési tennivalókat. 

12. Szombathely város Szent Márton Gáláján részt vett Huszárné Török Katalin és az elnök 

15-16. Városi Gyermekvédelmi Konferencia, az izlandi BARNAHUS projekt szombathelyi 

bevezetése kapcsán, melyben támogató szerepet vállalt klubunk. Az előkészítést koordinálta 

Dr. Takátsné Dr. Tenki Mária, a konferencián részt vett továbbá Asbóth Erzsébet, Pócz 

Gáborné, Somogyi Miklósné és az elnök. 

19-20. Bad Tatzmansdorf – Area találkozó az elnök, Lakos Józsefné, Mák Károlyné és 

Somogyi Miklósné részvételével. A szombathelyi klub legsikeresebb projektjeiről német 

nyelvű összefoglalót készített Dr. Toldi Márta, amely a 14-es District honlapján olvasható. 

22. A Civil Információs Centrum Sajtóreggelijén Pócz Gáborné ismertette klubunk közelgő 

programjait, és az YWPA pályázati felhívást. Kapcsolattartókon keresztül és személyes 

látogatással eljuttatta a felhívásokat a megye középiskoláiba. 

24. Adventi Jótékonysági Koncert a Művészeti Szakgimnázium közreműködésével, a 

klubtagság majdnem teljes körű részvételével. A meghívót Békés Péterné készítette. 

25. Az „Agresszió Elleni Akciónapok keretében: „Az agresszió bennünk van? Érzékenyítő 

foglalkozást tartott Dr. Toldi Márta a Nyitra utcai iskolában. Ezen a napon a veszprémi ZC 

Adventi Koncertjén vett részt Mák Károlyné. 

26. A Soroptimist Klub által szervezett „KUSS” (verbális erőszak ellenes) témanapján az 

elnök képviselte klubunkat. 

 



30. A Szakképzési Centrum koordinálásában megkezdődött Szombathely és térsége 4 éves 

időtartamra szóló EU-s „Foglalkoztatási paktum” pályázata, melyben támogató szerepet 

vállalt klubunk. A rendezvényeken, megbeszéléseken Mák Károlyné és az elnök képviselte 

csoportunkat. 

 

December 

5-én klubesten az aktuális tájékoztatáson kívül fő napirend volt az adománygyűjtés során 

összegyűlt keretösszeg terhére szétosztandó adományozás előkészítése. 

6. „Az agresszió bennünk van?” interaktív foglalkozást vezetett Dr. Toldi Márta a Puskás 

Szakképző Gimnázium 11. osztályában. 

8. Micimackó Alapítvány kézműves adventi programja Asbóth Erzsébet, Pörczi Jánosné, 

Somogyi Miklósné és az elnök részvételével. 

18. A Lions Klub adventi koncertjén az elnök képviselte klubunkat. 

 

Tizenöt család részére szállítottuk házhoz a „Családok Karácsonya” keretében a várostól 

kapott ajándékcsomagokat. (Közreműködött: Békés Péterné, Mák Károlyné, Pócz Gáborné, 

Somogyi Miklósné és az elnök) 

 

 

 

2017. 

 

Január 

9. Az utóbbi évek legnagyobb adománya első részének (806 ezer Ft) átadása Baán László és 

családja részére, amelyben klubunk közvetítő szerepet vállalt. 

21. A Rotary bálon csoportunkat Dr. Takátsné Dr. Tenki Mária képviselte. Az Aranyhíd 

Integrációs Központ autista úszóklubjának diákolimpiai részvételét az itt kezdeményezett 

spontán gyűjtés támogatta 70 ezer forinttal. 

 

 

Február 

4.  Adománygyűjtés a „Bababörzén” – Arcfestés / Az átváltozás öröme (Doma Móni és 

önkéntesek közreműködésével) 

6-án a klubest fő napirendi pontja a decemberi elnökségi döntés alapján megindított 

adománygyűjtésről szóló tájékoztatás volt, amelyhez klubunk önkéntesén keresztül Büki Péter 

Barcelonában élő vállalkozó kérte közreműködésünket. A Lionel Messi és Andrés Iniesta által 

felajánlott futballmez licitjét alszámlán kezeltük.  

Meghatároztuk a 2017 – 18-as év programját, amelyet hagyományainkra építve végezni 

tudunk, és azokat is tervbe vettük, amelyekhez pályázati támogatásra lenne szükségünk. 

 

A klub döntött arról is, hogy a 30. Osztrák Női Futáson résztvevő Zonta-csoporthoz 

csatlakozik. (Részt vesz: Asbóth Erzsébet, Doma Móni, Lakos Józsefné, Somogyi Miklósné) 

Az Area igazgatótól érkezett kérés szerint megbíztuk a csoport rész-feladat felelőseit. 

 

Itt adtunk tájékoztatást arról, hogy elszámoltunk a 2016-os NEA pályázattal, és két újat 

nyújtottunk be 2017-re. 

 

 

 

 



Március 

6-án a klubest központi programja Krisztián Nóra edző, és az autista úszóklub egyik 

diákolimpiás résztvevőjének élménybeszámolója volt. A több éremmel hazatért csapat így 

köszönte meg a három szombathelyi klub támogatását. 

Az elnök beszámolt arról, hogy elnöki hatáskörben csatlakozott a Rotary és a Líons klub 

kezdeményezéséhez, amely a színházigazgató további szombathelyi tevékenységét támogató 

érveket juttatott el a városhoz. 

7. Civil Sajtóreggelin tájékoztatta az elnök a nyilvánosságot a Zonta Club rendezvényeiről. 

9. Alpolgármesteri meghívásra Pócz Gáborné képviselte csoportunkat az EMMI által tartott 

tájékoztatón, amely a civil szféra és a kultúra intézményeinek együttműködését tárgyalta. 

24. Pócz Gáborné vezetésével 4 tagból álló zsűri értékelte, rangsorolta az YWPA 

pályázatokat. 

31. A nők előtt álló kihívások Európában – Mit tehet a Zonta? A 7. Interdistrict Szeminárium 

üzenetei. Beatrice Svoboda Area igazgató nyilvános, kétnyelvű előadása.  

A meghívott diákok meghallgatását, az értékelő zsűri véleménynyilvánítását követően itt 

adtuk át az YWPA pályázat díjazottjainak jutalmát is Lueger Jessicának és Binder Natáliának 

szüleik és tanáraik, a csaknem teljes tagság, a népes közönség, és Hévízről, Budapestről 

érkezett zontiánok jelenlétében. 

 

 

Április 

7. „Divatbemutató – kicsit másképp. A hatodik alkalommal megrendezett program iránt 

klubunk hagyományosan elkötelezett, a lebonyolításban közreműködött Mák Károlyné. 

8. Adománygyűjtés a „Bababörzén” – Arcfestés / Az átváltozás öröme (Doma Móni, Pócz 

Gáborné és önkéntesek közreműködésével) 

21. Rendhagyó zenés irodalomórát ajándékozott klubunk az Aranyhíd Integrációs Központ 

tanulóinak és nevelőinek, Papp-Für János: Akik gyerekek maradnak c. könyve alapján. A 

szerző Ványai Anitával közösen elvarázsolta a népes közönséget. A szervező elnökön kívül 

jelen volt Asbóth Erzsébet, Mák Károlyné és Pócz Gáborné. 

26. A Hévíz Térségi Zonta Klub tavaszi fesztiváli programján vett részt Lakos Józsefné, 

Somogyi Miklósné és az elnök. 

27. A szombathelyi Civil Kerekasztal 10. jubileumi közgyűlésén az elnök képviselte 

csoportunkat. 

Május 

5. Klubunk képviseletében Mák Károlyné alelnök vesz részt a veszprémi ZC Rózsa napi 

programján, az első hazai Student Z Club beiktatási ünnepségén. 

8-án klubest, napirenden a 2016-17-es beszámoló és a közhasznúsági jelentés megtárgyalása, 

elfogadása. Sonja Hönig Schough kormányzó felhívásának ismertetése. A NEA két 

pályázatán mindössze 200 ezer Ft támogatást kapott a klub, ennek megfelelően terveink 

újraértelmezése. 

 

 

Szombathely, 2017. április 30. 

 

 

 

 

Összeállította: 

 P. Toldi Márta Dr. (PhD)  

elnök 


